



**Regional Bureau for Arab States
Project Document
Water Governance Programme for Arab States**

Narrative

The goal of the Water Governance Programme for Arab States is to improve the effective use and management of scarce water resources in Arab countries. It aims at supporting the achievements of the MDG 7 particularly with respect to improved water supply and sanitation, by promoting an integrated approach to water resources management in the Arab Region. It is envisaged to act as a catalyst for effective water governance through the provision of technical and policy support, capacity building and seed funding for activities in the areas of 1) Integrated Water Resources Management; 2) Local management of water resources, water supply and sanitation; 3) Capacity building and institutional strengthening; and 4) MDG-7 water targets monitoring and State of the Water Report for the Arab Region. In addition, the project will be addressing some cross-cutting dimensions such as adaptation to climate change, transboundary water management, gender mainstreaming and awareness raising.

Executing Entity: UNDP

Implementing agency: UNOPS

Programme Period:	<u>(2008-2013)</u>
Project Title:	Water Governance programme for Arab States
Project ID:	_____
Start Date:	3 rd Quarter 2008
End Date:	2013_____
PAC Meeting Date:	Virtual PAC (10 Jan08)

Total Budget	USD <u>10,402,325.00</u>
Allocated resources:	
• Government	
• Regular	USD <u>1,400,000.00</u>
• Other:	
Coca Cola	USD <u>2,100,931.60</u>
Unfunded budget:	USD <u>6,901,393.40</u>
Parallel GEF funding	USD 1,000,000.00

On behalf of

Signature

Date

Name/Title

Government of:
The Kingdom of Saudi Arabia

United Nations Development Programme

Abdullah Bin Abdul Rahman
Al Hossein
Minister of Water and Electricity

Amat Al Alim Alsoswa
Assistant Administrator
and Regional Director

المكتب الإقليمي للدول العربية
برنامج إدارة المياه للدول العربية
وثيقة المشروع

وصف المشروع

يهدف برنامج إدارة المياه للدول العربية إلى تحسين فاعلية استخدام وإدارة الموارد المائية المحدودة في الدول العربية. كما يسعى البرنامج إلى دعم ما تم إنجازه تجاه الهدف السابع من الأهداف الإنمائية للألفية بخصوص ما يتعلق بتحسين الإمداد بالمياه، والصرف الصحي، وذلك عن طريق التشجيع على تبني منهج متكامل لإدارة الموارد المائية في المنطقة العربية. ومن المتصور أن يكون البرنامج حافزا لتفعيل إدارة المياه من خلال تقديم الدعم الفني والسياسي، وبناء القدرات، والتمويل التأسيسي للنشاطات في المجالات الآتية: (1) الإدارة المتكاملة للموارد المائية؛ (2) الإدارة المحلية للموارد المائية والإمداد بالمياه، والصرف الصحي؛ (3) بناء القدرات والدعم المؤسسي؛ (4) رصد الغايات المتعلقة بالمياه المنصوص عليها ضمن الهدف السابع من الأهداف الإنمائية للألفية، وتقرير عن وضع المياه للمنطقة العربية. بالإضافة إلى ذلك، سيتناول المشروع الأبعاد المتقاطعة مثل التكيف مع التغيرات المناخية، وإدارة المياه المشتركة بين الدول، وتحسين إسهام النوع الاجتماعي، ورفع الوعي.

الجهة المسؤولة عن تنفيذ المشروع: برنامج الأمم المتحدة الإنمائي UNDP
الجهاز المنفذ: مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشروعات UNOPS

فترة البرنامج	2008-2013
اسم المشروع	برنامج إدارة المياه للدول العربية
هوية المشروع	_____
تاريخ البدء	الربع الثالث من عام 2008
تاريخ الانتهاء	_____ 2013
تاريخ اجتماع اللجنة الاستشارية للمشروع	الاجتماع الفعلي للجنة الاستشارية للمشروع (10 يناير/كانون الثاني 2008)
إجمالي الموازنة	10.402.325.00 د. أمريكي
الموارد المخصصة:	
• موارد حكومية	
• موارد عادية	1.400.000.00 د. أمريكي
• موارد أخرى	
- شركة كوكا كولا	2.100.931.60 د. أمريكي
الموازنة غير الممولة	6.901.393.40 د. أمريكي
التمويل المتوازي من مرفق المياه العالمي	1.000.000.00 د. أمريكي

الاسم/الصفة

التاريخ

التوقيع

نيابة عن:

عبدالله بن عبدالرحمن الحصين
وزير المياه والكهرباء

حكومة المملكة العربية السعودية



أمة العليم السوسوة
الأمين العام المساعد للأمم المتحدة
المدير الإقليمي لمكتب الدول العربية



برنامج الأمم المتحدة الإنمائي